

國立中興大學歷史學系學生抵免學分標準

Credit Exemption Criteria-

Department of History, National Chung Hsing University

93 年10月20日系課程會議通過
94年11月15日系課委會修正
94年11月17日系務會議追認通過
94年12月2日系課委會修正
94年12月9日系務會議授權書面票決通過
95年11月9日系務會議修正通過
96年11月1日系務會議修正通過
97年1月10日系務會議修正通過
102年10月3日系務會議延續修訂通過第二條
115年3月26日系務會議修正通過(第一、二、八條)

第一條 本系為處理學生抵免學分事宜，依據本校學生抵免學分辦法及相關法規訂定本標準。

Article 1 The department in accordance with “The NCHU Regulation for Credit Exemption” and relevant regulations, has established these criteria to handle matters related to credit exemption for students.

第二條 准予抵免學分之學制、年級及學分數：

Article 2 The program, year of study and number of credits which may apply for credits exemption:

1、五專四、五年級抵免學分數折半計算。

1. Credits completed by fourth- or fifth- year students who graduated from 5-year junior colleges are eligible for exemption on a halving basis.

2、二專、四技、大學皆可抵免。

2. Credits completed by students who graduated from two-year college, four-year college and university-level institutes are eligible for exemption.

3、抵免本系專業科目，曾在本校或他校就讀之入學新生及轉入二年級至多可抵免 20 學分，轉入三年級至多可抵免 30 學分；本系進修學士

班轉入日間部者，不在此限。

3. Newly admitted students who had studied in NCHU's or other university's undergraduate programs or extension programs and students from other universities transferring into the second year of the department may exempt no more than 20 credits, while no more than 30 credits for those who are transferring into the third year of the department. The criterion is not applicable to students who are transferring from the extension programs of the department.

- 第三條 學分數只可以多抵少，先抵上學期為原則。
- Article 3 Credit are exempted for offsetting courses with less credits, and prior in exempting courses in first semester.
- 第四條 專業必選修科目需原校修習成績 70 分以上方可抵免，但以上下學期 合併抵免一學期者，該兩學期成績皆須為 70 分以上方可抵免。
- Article 4 Students shall receive a score of 70 or above from the original institute for the professional required course to be qualified for exemption. For those who apply for exemption from a year-course, he/she shall receive scores of 70 or above in both semesters.
- 第五條 本系為外系所開設之通識課程（歷史學群之相關課程），至多准予抵免 2 學分；已在本校修畢 4 學分者，不在此限。
- Article 5 For the general education courses offered by the department for external departments (courses related to the history group), a maximum of 2 credits are eligible for exemption. The criterion is not applicable to students who have already completed 4 credits in the general education courses of the university.
- 第六條 碩博士班、碩專班或本系推廣教育學分班考入本系碩士班或碩專班者，視個案酌予實施學分抵免，由系主任召集導師及相關授課教師組成小組審議之；其抵免學分至多得抵免畢業學科總學分數二分之一。
- Article 6 Students who are admitted to the postgraduate programs, credit will be exempted on a case-by-case basis and will be considered by a panel of instructors and faculty members convened by the department head. Up to one-half of the total number of credits of the graduate course may be exempted.
- 第七條 本標準未盡事宜，悉依本校學生抵免學分辦法及相關法規辦理。
- Article 7 Matters which are not covered in these criteria, shall be handled in accordance with “The NCHU Regulation for Credit Exemption” and relevant regulations.
- 第八條 本標準經系務會議通過，報請教務處備查，修正時亦同。
- Article 8 These criteria are implemented upon approval by the Departmental Affairs Meeting and administered by the Office of Academic Affairs of the university.